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Sak 35/13 Innkalling og saksliste 48 
 49 
Stryker punkt j. Humanismekampanje under saken Orienteringer, siden det er egen sak 50 
å evaluere dette. Vi legger også til e-postbehandlede saker, da denne har falt ut av 51 
malen, og AU-overlapping, som ble ønsket orientert om.    52 
 53 
Det er oppgitt feil datoer og saksnummer (brukt 2012) i sakspapiret for innkallingen. 54 
Sekretariatet retter feilen for videre referanse.  55 
 56 
Godkjent uten videre saker til eventuelt. I løpet av møtet ble følgende saker lagt til 57 
eventuelt: Videre arbeid med nettsidene, Humanistisk Uke i HEF, Presentasjonsgruppe, 58 
Sted og tema for sommerleir 2013. 59 
 60 
Sentralstyrets vedtak:  61 

 62 

 ”Sentralstyret godkjenner innkalling og saksliste.” 63 

 64 
Sak 36/13 Referat fra forrige møte 65 
 66 
Linje 152: Navnet til Lin-Marit skal strykes, var ikke påmeldt seminaret i Leeds.  67 
 68 
Referat fra Lagenes runde er et separat dokument. Det kan jobbes med formatet og 69 
gjøre det lettere å lese. Dette skal jobbes med fram til neste møte i august.  70 
 71 
Man burde og tenke på miljøet og prøve å minimere antall sider som blir skrevet ut.  72 
 73 
Sentralstyrets vedtak:  74 

 75 

 ”Sentralstyret godkjenner referatet fra sentralstyremøte 19.april.” 76 

Sak 37/13 Orienteringer 77 

a. Medlemsrekruttering 78 

Dette punktet skal gi en orientering om hvor mange medlemmer vi har, og hva slags 79 
tiltak vi kan ha, eller har satt i gang, for å få flere medlemmer.  80 
 81 
Mandag 10.juni var vi 753 tellende medlemmer, og 1737 totalt. Det er under halvparten 82 
som har betalt kontingent, men på slutten av året pleier tallet å være oppe i 60 %. Det 83 
er tellende medlemmer som vi får støtte for av Fordelingsutvalget og LNU, og vi skal 84 
snart sende ut purring. Det må først bli orden i sms-ordningen, som har hatt en del 85 
problemer i det siste. For hver kontingent på 50 kr får HU ca. 1000 kr i støtte. Det kan 86 
være et viktig poeng å understreke, og minne medlemmer om at deres kontingent er et 87 
viktig økonomisk bidrag og fører til at HU kan ha flere aktiviteter og gjøre mer arbeid 88 
utad og innad i organisasjonen.  89 
 90 

b. Økonomistatus 91 
 92 
Dette gir en status på hvordan regnskapet 2013 ser ut så langt, og hva vi har brukt i 93 
forhold til hva som er satt opp på budsjett 2013. Organisasjonen har godt med midler 94 
igjen. I lagdrift har vi brukt ca. halvparten av midlene satt opp. Vi går 200 000 i minus 95 
med det nåværende budsjettet. Vi har mer egenkapital enn det vi trenger, så det virker 96 
fornuftig å bruke litt for å ikke spare alle pengene vi ber om ved å påstå at vi virkelig 97 
trenger dem. En tommelfingerregel på egenkapital er at man skal ha nok til 3 måneders 98 
drift. Totalt driftkostnader blir delt på 12 og så ganget med 3, og dette er den ideelle 99 
egenkapitalen. Vår egenkapital burde (og er) på ca. 700 000 til 800 000. Det er 100 
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Sentralstyrets (SSt) ansvar at regnskapet går opp, så det er viktig at SSt følger med og 101 
forstår økonomien.  102 

 103 
Organisasjonseminaret (Org. Sem)  104 
Vil gå omtrent i null, men vi har ikke full oversikt over deltakeravgiftene enda, og det er 105 
dermed vanskelig å vite nøyaktig hva statusen er. Det har ikke blitt sendt ut faktura om 106 
deltakeravgiften.  107 
 108 
Lokallagsledersamling 109 
Har ikke budsjettert med lokallagledersamling.  110 
 111 
Vinterseminaret 112 
Reiseutgiftene til vinterseminaret er for små, og det må sjekkes opp om alt er ført riktig.  113 

 114 
Sommerleir/høstseminar: 115 
Her har det ikke blitt ført mye utgifter. 116 

 117 
Deltakeravgift til sommerleir blir ført etter sommerleiren er over. Det som er ført nå, er 118 
betalinger utenom det vanlige, påmeldinger som er gjort gjennom HEF for eksempel.  119 

 120 
Internasjonalt: 121 
Må se nærmere på dette under revidering av budsjett. Totalt 9000 kr ble brukt for reisen 122 
til Romania, hvor Lin-Marit, Juni, Arnlaug og Helene deltok.  123 

 124 
Frifondsposten: 125 
Viser hvor mye penger vi har delt ut til lokallagene. Det har vært veldig lite søking hittil i 126 
år. Gode muligheter for lagene å bruke mer penger! Og en jobb for Lokallagsutvalget å 127 
spre ordet! 128 

 129 
Internett: 130 
Det er firmaet som retter opp feil og som designer strukturen på websidene som får 131 
mesteparten av pengene i denne posten. Dette koster veldig mye.  132 

 133 
Spørsmål: 134 
Det ser litt ut som at utgiften til ekstrahjelpen vår på landsmøtet har blitt ført på 135 
sentralstyremøte? Dette må sekretariatet sjekke med regnskapsfører før neste møte.  136 
 137 
Vi har ikke fått bidraget fra HEF enda, og vi må etterspørre hvor det har blitt av.  Andre 138 
bidrag fra HEF er aktiviteter vi har søkt spesielt om.  139 
 140 
Forkortelsen km.godt.gj. betyr kilometergodtgjørelse, og gjelder for økonomisk 141 
kompensasjon ved kjøring av bil.  142 

 143 
Innenlandsbespising er mat til sentralstyremøter og mat på reise. Seminarkostnader er 144 
stort sett oppholdet.  145 
 146 

c. Styrets runde 147 
 148 

Skriftlige orienteringer skal sendes inn til sekretariatet hvis man ikke kommer til møtet, 149 
slik at det kan lese opp og kommer med i referatet.  150 

 151 
Juni: har vært på AU-overlapping, møte med Synøve for opplæring, vært i Romania og 152 
blitt valgt i auditing comittee i IHEYO (skal se over regnskapet deres til høsten), hjulpet 153 
til med sakspapirer til budsjett, satt seg inn i økonomisaker, behandlet noen 154 
frifondssaker, begynt å komme inn i oppgaven som økonomileder, sommerleirmøte, også 155 
deltatt på HEF LM (som HEFer). 156 
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Helene: hatt opplæring med Anders, jobbet med LU, AU-overlapping, AU-møte, 157 
samarbeidsmøte med HEF, var på GA og konferanse i Romania, lunsj med Skeiv Ungdom 158 
(veldig like, bra med samarbeid), sommerleirmøte, jobbet med sakspapirer og avrundet 159 
et par saker, personalsaker angående ny ansatt, generelt avsluttet ting, HEF LM, snikt 160 
inn HU som valgkomitemedlem i hovedstyre, intervjuet i Fri Tanke med Anders, en del 161 
taler, snakket med konfirmanter og foreldre, Sandes og Stavanger, holdt tale under HEF 162 
LM. 163 
 164 
Synøve: et sommerleirmøte, AU-overlapping, overlapping med Juni, overført de  fleste 165 
oppgavene til Juni (gått kjempefint), har hatt en del eksamener, AU-møte, og AU-kos og 166 
avslutning, holdt konfirmasjonstale, og informert om HU på en konfirmasjonsleir, vært på 167 
BUT. 168 
 169 
Cecilie: har hatt eksamen, blitt medlem av facebook grupper, lest mailer og sakspapirer.  170 
 171 
Hulda: ikke veldig mye HU etter LM, mail, sakspapirer. 172 
 173 
Ivan: vært i Leeds,  174 
 175 
Lyka: konfirmasjonskurs, snakket innad i kursene om HU, kanskje fått 3 stykker til å 176 
melde seg på sommerleiren, ryddet litt i twitterkontoen, tweetet fra LM, vært på sst. 177 
 178 
Kristoffer: begynt nå, har svart på ”spørsmål til nett” 179 
 180 
Amund: handlet inn, transport sst, begynt å forberede sakspapir til en sak i august, 181 
IHEYO skypemøter.  182 
 183 
Lin-Marit: jobbet mye med IHEYO, mailutveksling med Sylvana (president for IHEYO), 184 
vært i Romania. 185 
 186 
Arnlaug: 2 sommerleirmøter, skrev pressemelding etter LM, AU-overlapping, 187 
hovedstyremøte, Romania, HEF LM, AU-møte og avslutning og holdt kontakt med LL. 188 
 189 
Anders: vært på AU-overlapping, overlapping med Helene, møte med sekretariatet om 190 
arbeidsfordeling, 2 sommerleirmøter, LM HEF, pressemelding sammen med Arnlaug, 191 
intervju med Tønsberg blad, intervju med Fri Tanke sammen Helene, lunsj Skeiv 192 
ungdom, jobbet med sakspapirer, lest opp med Stålsett-utvalget, holdt 3 193 
konfirmasjonstaler, Hønefoss HEF skal sikre at vi kom i avisa under sommerleiren, vært 194 
på BUT 195 
 196 

d. Sekretariatet 197 
 198 

Marit: hatt en del opplæring, ryddet og avsluttet LM, sentrale dokumenter, protokoll, 199 
Frifond kurs, samarbeidsmøte med HEF, jobbet med AU-overlapping, 2 sommerleirmøter, 200 
sakspapirer, forberedelse til sentralstyre - møte, sommerleirsmåting, ordnet med 201 
påmelding og faktura, økonomi, budsjettbehandling, revisor og rapport til LNU om 202 
hvordan vi har brukt pengene, veldig mange fridager i mai.  203 
 204 
Kristin: generelt blitt bedre kjent med organisasjonen, vært på Adobe kurs, Landsmøte 205 
HEF, forvaltningskurs, jobbet med sakspapirer, oppdatert nettsider, organisert mye 206 
praktisk internasjonalt (reise til Romania og hotell), deltatt på seminar, blitt bedre kjent 207 
med HEF og HU, revidert budsjett, satt meg inn i HUs økonomi, Frifondskurs, planlagt og 208 
deltatt AU-overlapping, planlagt Sentralstyre-overlapping. 209 
 210 

e. Lagenes runde 211 
 212 

(se eget referat) 213 
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 214 
f. Internasjonalt/IHEYO 215 

 216 
Lin-Marit orienterte om internasjonalt arbeid. 217 
 218 
Det var General Assembly (årsmøte) og en konferanse i Romania i slutten av mai, som 219 
Lin-Marit Bjerkemo, Juni Høiby, Arnlaug Høgås Skjæveland og Helene Haarklau-220 
Kleppestø deltok på.  221 
Det er nytt styre i IHEYO, Lin-Marit er nestleder, Nicola økonomileder, Uttam Niraula 222 
(Nepal) communicationsofficer. Det jobbes mye med European Youth Days. Lin-Marit har 223 
ellers jobbet mye på egenhånd med saker etter GA (IHEYO i Romania). Hun ønsker å 224 
omstrukturere og forfriske hele IHEYO. Lin-Marit prøver å innføre en ny måte å referere 225 
på, og på GA fikk de innført at IHEYO skal ha valgkomitè. Det jobbes også med å ansette 226 
noen nå som de har mer midler fra IHEU og kanskje får en ny kontingentordning som blir 227 
litt mer innbringende, og de ønsker også overføre nettsidene  til IHEU. 228 

 229 
Viktig å huske at HU og HEF er enorme sammenlignet med andre lignede organisasjoner i 230 
Europa. HEF er størst i Europa, både når det gjelder prosentdel i populasjonen og rent 231 
medlemstall. Dermed har vi stor innflytelse.  232 

 233 
Saker IHEYO jobber med: 234 
IHEYO er en paraplyorganisasjon for humanistsorganisasjoner, har ikke 235 
direktemedlemmer. De er på utkikk etter potensielle nye medlemsorganisasjoner.  236 

 237 
Ivan-Louis har vært på seminar med Mathias Wiik Westberg, sammen med andre 238 
ungdomsledere og ungdomsarbeidere, arrangert av Aktiv Ungdom (EU-initiativ). Bare de 239 
to var under 25 år på seminaret, og de fleste var en del eldre. Mye av fokuset var på 240 
nettverksbygging og skape engasjement, ikke så mye faglig kunnskap om dialog og 241 
interreligiøst arbeid, som det var annonsert. Fikk ideer om hvordan man kan bidra mer i 242 
de lokalsamfunnene vi har lokallag i.  243 
 244 
 245 

g. Lokallagsanalyse 246 
 247 

Ideen er å skape en bedre kontakt med lokalleddene til HU og HEF. Sekretariatet tar 248 
utgangspunkt i Lagenes runde, og tar kontakt med HEFs lokallag (på de steder hvor HU 249 
har lokallag). Det kan skape en lavere terskel for samarbeid mellom HU og HEF, og det 250 
kan være en inngangsport for HU lokallag og få kontakt med HEF. Dette skal følges opp 251 
videre. Sekretariatet møtte en del fylkesansatte på samlingen i Olavsgaard 11.juni.  252 

 253 
Lokallagsanalysens har i varierende grad fungert. Har ikke oversikt over hva som skjer 254 
etter kontakten, men det har blitt bedre kontakt mellom HU og HEF.  255 
 256 

h. Nettsider 257 
 258 

Siden sist har Synøve måttet trekke seg fra arbeidet med nettsiden, på grunn av for mye 259 
skolearbeid. Nettsidene har ikke blitt prioritert nok, og det har stagnert. Diskusjonen gikk 260 
mellom å ha frivillige til å ordne nettsidene, eller å ansette en profesjonell. Avtalen blir at 261 
Lyka blir honorert i sommer for å arbeide med nettsidene, og at vi i august tar en videre 262 
diskusjon om arbeidet framover. Se sak 50 Eventuelt for videre referat.  263 
 264 

i. Sommerleir 265 
(se eget referat) 266 

 267 
j. E-post behandlede saker 268 



6 
 

Har falt ut av malen for innkalling, men burde stå der, da det er noe vi behandler uansett 269 
om det er punkter her eller ikke. Det var ingen aktuelle saker denne gangen. Denne 270 
posten orienterer om hvilke saker vi har behandlet på e-post.  271 

 272 
k. AU-overlapping 273 

Under AU-overlappingen var Helene, Arnlaug, Synøve, Anders, Juni, Marit, og Kristin 3 274 
dager på Østre Bolærne. Her fikk nye og gamle AU bli bedre kjent og utvekslet 275 
erfaringer. HEF Vestfold bidrar med økonomisk støtte.  276 

 277 

Sak 38/Forretningsorden 278 

 279 
Forretningsorden angir reglene for hvordan møtene i sentralstyret skal styres og 280 

administreres. Hvert sentralstyre vedtar sin egen forretningsorden.  281 

 282 

Ved punkt ”3.3 Votering” ble det en diskusjon om man kan gjenåpne diskusjonen ved 283 

stemmelikhet. Det er i sjeldne tilfeller stemmelikhet ved votering, og det er angitt at 284 

leder i slike tilfeller har dobbeltstemme. Kunne det kanskje likevel være ønskelig å åpne 285 

for debatt før man endelig avgjør saken ved dobbeltstemme? 286 

 287 

Det er en endring i prinsippet hvis vi gjenåpner for debatt ved stemmelikhet. Nå er det 288 

slik at vi diskuterer saken, stemmer, og hvis det er likt, teller leders stemme dobbelt, og 289 

saken er avgjort. Hvis vi skal åpne saken igjen betyr det at man ikke nødvendigvis er 290 

ferdig-diskutert når man går til votering (stemming). Det kan jo tolkes til at 291 

sentralstyremedlemmer kan kreve å åpne debatten igjen hvis man er misfornøyde med 292 

vedtaket. Dette er spesielt relevant ved stemmelikhet, hvor det gjerne er en tydelig 293 

uenighet.  294 

 295 

Det burde altså være klare regler om debatten kan åpnes eller ikke, og ikke avhengig av 296 

den enkelte situasjonen. Etter vanlig votering er det vanlig praksis å stenge debatten, 297 

men dette står det ingenting om i forretningsordenen. Man må også tenke på at det 298 

vanligvis er leder (med dobbeltstemme) som er ordstyrer, og som dermed har en viss 299 

kontroll over om debatten skal gjenåpnes eller ikke. Kanskje man kunne hatt en ordning 300 

hvor dersom debatten skal gjenåpnes må det være et visst antall medlemmer som vil 301 

gjenåpne debatten. Et annet forslag var at dersom det fortsatt er uenigheter ved 302 

stemmelikhet, så må saken utsette til neste møte, slik at saksbehandler kan gjøre 303 

grundigere forarbeid. 304 

 305 

Ingen av disse løsningene er fullgode med tanke på at SSt må kunne avslutte 306 

saksbehandling også av saker der noen er uenige. Det er risikabelt å sette opp et system 307 

der det er enkelt å gå tilbake på vedtak som egentlig er fattet. Det ble etter hvert 308 

enighet om at dagens ordning hvor leders stemme teller dobbelt ved stemmelikhet, uten 309 

videre debatt, er grei. Det var også enighet om at hvis det skulle dukke opp et ekstremt 310 

spesielt tilfelle hvor alle gjerne skulle diskutert saken mer (altså stor usikkerhet), vil man 311 

forsøke å unngå å gå til votering og heller utsette saken til et senere møte, med bedre 312 

forberedelser.  313 

 314 

En annen måte å løse dette på er å tillate sentralstyret å fravike egen forretningsorden 315 

ved 2/3 flertall. Da kan sentralstyret håndtere hvert tilfelle separat. 316 

 317 

Forslag: 318 
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Nytt punkt; 1.3 Sentralstyret kan fravike forretningsorden ved absolutt flertall.  319 
 320 

VOTERING: 321 

For: 9 personer 322 

Kontra: 0 personer 323 

Avholdende: 0 personer 324 

 325 

Endringsforslaget ble vedtatt.  326 

 327 

Det var også endringer foreslått i sakspapiret. Det var ingen innvendinger til disse, 328 

ettersom de i hovedsak ryddet i forholdet mellom Arbeidsutvalgets myndighetsdokument 329 

og forretningsorden.  330 

Det ble foretatt redaksjonelle endringer ved myndighetsdokumentet til Arbeidsutvalget i 331 

Humanistisk Ungdom. AU skal brukes konsekvent, og ikke annenhver gang fullt ord eller 332 

forkortelse.  333 

 334 

Det ble nevnt at taushetsplikt gjelder i personalsaker og i spesielle saker hvor det blir 335 

nevnt på forhånd. Det er styret som avgjør om en sak har taushetsplikt.  336 

 337 
 338 
Forslag:  339 
Godta forretningsorden i sin helhet, med nye endringer.  340 
Votering:  341 
For: 9 personer 342 
Kontra: 0 personer 343 
Avholdende: 0 personer 344 
 345 
 346 
Sentralstyrets vedtak: 347 
 348 

”Sentralstyret vedtar Forretningsorden for Humanistisk Ungdoms sentralstyre med 349 
foreslåtte endringer og tillegg av nytt punkt 1.3.” 350 

 351 

Sak 39/13 Arbeidsfordeling i styret 352 

 353 
(Se eget referat for presentasjon av de ulike utvalgene).  354 
 355 
Styremedlemmene fordeler seg på Internasjonalt og PR-utvalget (IPU), lokallagsutvalget 356 
(LU), organisasjonsutvalget (OU) og internasjonalt utvalg (IU).  Man kan sitte i flere 357 
utvalg, så lenge man kan gjøre en innsats i begge. I internasjonalt skal det jobbes mot et 358 
nordisk seminar i 2015, som må begynne å planlegges allerede nå.  359 
 360 
 361 
Anders har hatt kontakt med Sean, Marianne, Tor Einar og Live (som ikke deltok på 362 
møtet), for å få en oversikt over hvor de vil sitte.  363 
6 ønsker i LL. 364 
 365 
Anders ønsker å ha en observatørrolle i alle utvalg, slik at han kan holde seg orientert 366 
om hva som skjer.  367 
 368 
Det ble påpekt at man kan bidra som enkeltperson hvis det er noe spesielt et utvalg man 369 
ikke selv er med i skal jobbe med, og man ønsker å bidra. 370 
 371 
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Det ble laget en oversikt over folks første og andre valg, samtidig kom folk med 372 
begrunnelser på hvorfor de ville sitte i ulike utvalg. Personlige egenskaper og interesser 373 
ble vektlagt.  374 
 375 
 376 
Presentasjonsgruppen er en separat gruppe utenfor sentralstyret, som ofte leder har 377 
praktisk ansvar for. Dette diskuteres mer under sak 50 b Eventuelt.  378 
 379 
Sentralstyrets vedtak;  380 

 381 
”Sentralstyret inndeles i følgende utvalg for perioden 2013-2014:  382 

Internasjonalt utvalg: Lin-Marit Bjerkemo, Cecilie Nordby Gjøstein, Amund Bugge.  383 
Organisasjonsutvalget: Amund Bugge, Tor Einar Berget Erlandsen, Arnlaug Høgås 384 
Skjæveland.  385 
Lokallagutvalget: Marianne Tofte, Sean Traynor, Arnlaug Høgås Skjæveland, Juni 386 
Høiby, Ivan-Louis Miranda Husebø 387 
Ideologi- og PR-utvalget: Lyka Camilla Solhaug, Kristoffer Stokkeland, Cecilie 388 
Nordby Gjøstein, Anders Garbom Backe. 389 

Live Johanna Steinsdatter Øverhaug var ikke tilstede på møtet. Hun ble nominert til 390 
Organisasjonsutvalget og Internasjonalt utvalg, og velger selv sin potensielle 391 
deltakelse i disse” 392 

 393 
Sak 40/13 Evaluering kampanje  394 
 395 
Evalueringen vil gi bedre innsikt i hvordan vi kan lage en lignende kampanje neste gang.  396 
 397 
Humanisme kampanjen startet med for høye forhåpninger, og har nådd mer innad enn 398 
utad av organisasjonen. Tanken var først å kombinere HU kampanjen med HEFs 399 
humanisme kampanje, men siden denne ble utsatt, så falt det bort.  400 
 401 
Positive resultater er at brosjyrene er veldig fine, og videoen ”Før jeg dør” som har blitt 402 
vist 2793 ganger på You Tube per 13.06.13.  403 
 404 
For en grundig gjennomgang av kampanjens utfall henvises det til kampanjeleders 405 
egenevaluering, som var vedlegg til sakspapiret. I tillegg skal sentralstyret komme med 406 
sin vurdering.  407 
 408 
Tidsstyring og konflikt med HEFs kampanje 409 

- Kjedelig at vi mistet så mange måneder på grunn av HEF, slikt må unngås 410 
- Vi visste jo om kampanjen til HEF da vi ansatte Maarten, men de utsatte og da var 411 

det vanskelig for oss å tilpasse oss. 412 
- Burde likevel ha klart å samarbeide med HEF. Kan både spare penger og nå 413 

bredere.  414 
 415 

Lokallagenes involvering 416 
- Liker konseptet, men mer forhåndsarbeid og få LL med på det. Er jo kjernen i 417 

saken at LL skal være med på det. LL også med på utviklingsprosessen og hva vi 418 
skal gjøre med det. Tar lengre tid. Kan gjøre det mer grundig. Kan ta det opp 419 
igjen senere. Bruke materiale og videreføre. LL har absolutt kunne blitt med, 420 
Maarten har sendt masse e-post og snakket om det under seminarer. Maarten 421 
føler han har gjort mye uten interesse fra LL. Vanskelig å gjøre noe mer. 422 
Ønskelig, men ikke mulig.  423 

 424 
Målgrupper: 425 
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- HEF og HU har ulike målgrupper. Likevel kan en lik kampanje med HEF gjøre at 426 
det blir konkurranse om presse, og at HEF får mer oppmerksomhet siden de er 427 
større.  428 

 429 
Materialet som har blitt laget: brosjyren, verktøykasse og filmen 430 

- Nye elementer i verktøykassa 431 
- Nye brosjyrer som får positiv respons 432 
- Videoen kan kanskje spres enda mer utad?  433 

Innstillingen fra saksbehandler 434 
- Skal jo egentlig si noe om evalueringen, men sier ikke så mye om det. Det er 435 

kanskje greit uansett, siden det i prinsippet er en diskusjonssak. Ønsker likevel å 436 
oppfordre til videreføring av kampanjen. 437 

 438 
Sentralstyret fortsetter arbeidet med humanisme i organisasjonen, blant annet ved og 439 

delta i Human-Etisk Forbund sin humanistiske uke med aktiviteter i september.  440 

 441 

Sak 41/13 Leders honorar 442 

 443 

Vi må løfte denne saken slik at vi får samlet alle beslutningene om leders honorar i ett 444 
vedtak, fremfor flere ulike. Vi har tidligere vurdert selve honoraret, 445 
kollektivtransportgoder og mobilkompensasjon separat.  446 
 447 
Det er billigere å ha tillitsvalgte honorert enn ansatte, ettersom honoraret er noe lavere, 448 
og man slipper pensjonssparing og andre rettigheter.  449 
 450 
Påtroppende leder har regnet på sitt budsjett, og mener han vil klare seg godt på 451 
eksisterende avtale. I vedtaket kompenseres det noe for tapte studentfordeler, men 452 
dette er egentlig ikke snakk om så mye i seg selv. Men det må likevel tas høyde for at 453 
ledere kan komme fra ulike steder og bakgrunner, og ha litt ulike behov. Det er bedre at 454 
vi har en ordning som sikrer alle, enn at noen må be om mer penger for å betjene 455 
avdrag studielån, der den forrige ikke hadde noen lån, for eksempel.  456 
 457 
Er det nødvendig med tilskudd for bruk av privat telefon? Vi har jo HU-telefonen. 458 
Telefontilskuddet er fordi man ofte bruker egen telefon når folk fra organisasjonen ringer. 459 
Tidene har forandret seg mye fra vi innførte kompensasjon for mobilbruk. Nå får man det 460 
stort sett dekket med et månedsabonnement på 200kr. Før kostet det mer ettersom man 461 
betalte mer for SMS og ringeminutter. Nå er det gjerne fri bruk og du betaler for 462 
datatrafikk.  463 
 464 
 465 
Med tanke på studielån kan man få rentefri utsettelse, men det gjelder bare hvis man 466 
tjener mindre enn 140 000 i året. Lederhonoraret er over dette, og man får altså ikke 467 
denne muligheten. 468 
 469 
Virker som at Anders sin situasjon er ganske typisk for sannsynlige ledere fremover. Det 470 
kan derfor være en god pekepinn for fremtige ordninger.  471 
 472 
Det er verdt å merke seg at mange andre ungdomsorganisasjoner lønner leder likt som 473 
ansatte. Mye ulikt i de andre organisasjonene også.  474 
 475 

Sentralstyrets vedtak: 476 
 477 
”Leders honorar fortsetter å være statens lønnstrinn 19 (pr 1. mai 2013, 279.700 i 478 
året) og øker i takt med Statens satser hvert år. Mobilkompensasjon er på kr 479 
1000,- årlig, og kollektivtransport i Oslo dekkes.” 480 

 481 
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 482 
Sak 42/13 Honorering av arbeidsutvalget 483 
 484 
AUs honorar har ikke vært økt siden det ble innført, annet enn at vi har innført 485 
feriepenger i tillegg til, istedenfor inkludert i, beløpet, for regnskapets og 486 
regnskapsførerens skyld.  487 
 488 
Hovedgrunnen til at vi honorerer AU er at de gjerne er studenter, og vi prøver å frikjøpe 489 
dem litt så de slipper å ha deltidsjobb og dermed kan vie sin tid til HU. 490 
 491 
Det har vært vurdert å tilby dem reisekort som økt kompensasjon, men det er nok bedre 492 
å tilby dem en økning i honoraret så de selv kan velge om de vil sykle eller liknende og 493 
ellers bruke pengene fritt.  494 
 495 
Honorarøkningen er ikke en veldig betydelig, men en start.  496 
 497 
Formuleringen i innstillingen ble endret i møtet: Det ble lagt til: ”til medlemmer” i 498 
arbeidsutvalget. 499 
 500 
 501 
Sentralstyrets vedtak: 502 
 503 

”Sentralstyret øker honoraret til medlemmer i arbeidsutvalget til kr 35.000,- pluss 504 

feriepenger årlig. Sentralstyret honorerer nestleder, økonomileder og eventuelle 505 

andre AU-medlemmer. ” 506 

 507 

Sak 43/13 Deltakelse på European Humanist Youth Days 508 
 509 
Vil sende en betydelig delegasjon til EHYD. 75 Euro dekker program og overnatting. Vi 510 
ønsker å ha en god støtteordning som kan veie opp for de økonomiske forskjellene det er 511 
å reise til Brussel fra ulike deler av landet. Det ble en diskusjon om hvor stor en 512 
betydelig delegasjon er, og det ble bestemt at det skulle settes en grense etter at 513 
budsjettet ble revidert.  514 
 515 
Etter budsjettbehandlingen 516 
Det ble enighet om at vi skulle sende så mange som vi hadde råd til i følge budsjettet, og 517 
vi satte av 35 000 kroner til dette. Etter noen raske prisoverslag landet vi på å sende 15 518 
deltakere.  519 
 520 
Hva skal ligge til grunn for utvelgelsen? 521 
Sentralstyret ønsker å bruke denne muligheten til å aktivisere medlemmene over 18 år. 522 
Det er dermed ønskelig å ikke prioritere sentralstyremedlemmer, folk med mye 523 
internasjonal erfaring eller liknende. Utvelgelsen bør heller gjøres på bakgrunn av 524 
motivasjon og å få en god gjeng, som kanskje kan brukes i internasjonalt arbeid senere. 525 
Det er også mulig at IU burde sikres en plass, med tanke på nettverking og å treffe de 526 
internasjonale. SSt ønsker altså en god blanding av gamle og nye engasjerte. 527 
 528 
Praktiske forhold 529 
Det blir et påmeldingskjema på nettsidene fra 20.juni, og det skal velges 15 deltakere. 530 
AU og leder i IU velger deltakerne. Reisestøtten dekker opphold, overnatting og reise, og 531 
det er en egenandel på 600 kr. Deltakerne sender inn forslag om flyrute, og kontoret 532 
kjøper billetter.  533 
 534 
HU sentralt ønsker ikke å ha mye merarbeid med dette seminaret, og vil at deltakerne 535 
skal være mest mulig selvstendige og at minst mulig skal måtte ordnes fra kontoret i 536 
ferieavviklingen.  537 
 538 
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AU og kontoret kan finne en god løsning på hvordan vi gjør det med innbetalinger og 539 
refusjoner.  540 
 541 
 542 
Sentralstyrets vedtak: 543 
 544 

”Humanistisk Ungdoms medlemmer kan søke om å være med i en delegasjon til 545 
European Humanist Youth Days i Brüssel i august. De som ønsker å delta må sende 546 
inn søknad med begrunnelse til Humanistisk Ungdoms sentralledd. Arbeidsutvalget i 547 
samråd med leder i Internasjonalt Utvalg vurderer søknadene og velger ut 15 548 
deltakere. Dersom det er midler til flere deltakere innenfor budsjettrammene kan 549 
Arbeidsutvalget velge å sende flere deltakere.” 550 
 551 

 552 
Sak 44/13 Revidering av budsjett 2013 553 
 554 
For hver post (post=prosjekt/pengeinndeling) i budsjettet er det fire kolonner:  555 
Gul: budsjettet vi vedtok i november 556 
Lys gul: nytt forslag til budsjett 557 
Lys grå: regnskapet hittil i år, frem til 30.04. 558 
Mørk grå: Regnskap for hele året i fjor.  559 
 560 
I lys gul kolonne er det bare tall der det er en endring, ellers skal beløpet forbli det 561 
samme som i gul kolonne.  562 
 563 
Grønne markerte felter, er felter vi har jukset og justert bunnlinja så det skal bli 564 
forståelig – tallene går altså ikke opp.  565 
 566 
Budsjett er en plan for pengebruken. Man tenker ut hva man skal bruke pengene til og 567 
skriver det ned som et utgangspunkt.  568 
Regnskap er utregning av faktisk pengebruk – summen av utgifter og inntekter.  569 
 570 
En enkel måte å se hva som er hva på, er at budsjettsummer gjerne er runde tall, siden 571 
de bare er en omtrentlig plan, mens regnskapet ofte slutter på ikke-runde tall.  572 
 573 
Budsjettet er HU sine planer i penger, og setter kriteriene for en hel del av vår aktivitet – 574 
vi bestemmer hva vi har råd til først, og planlegger innholdet i et seminar, for eksempel, 575 
etterpå.  576 
 577 
I møtet gikk vi gjennom hver post og så på tallene som er endret. 578 
 579 
Inntekter 580 
Bidrag fra HEF er justert på de fleste postene. Vi får en stor pott av HEF hvert år som vi 581 
fordeler selv. Økonomileder har omfordelt på disse for at hvert prosjekt skal gå opp 582 
bedre, selv om dette ikke endrer bunnlinjen i hele regnskapet (altså summen av alle 583 
prosjektene).  584 
 585 
Lagdrift:  586 
Inntekter er justert til riktig beløp som vi vet vi får i offentlig støtte. Medlemskontingent 587 
er oppjustert ettersom vi så at vi fikk så mye i fjor. Andre inntekter-linjen er justert for 588 
Husleie fra Oslo lokallag og høyere forventning om momskompensasjon (et slags 589 
offentlig tilskudd).  590 
 591 
Kostnader har også noen endringer. Lønn og honorar er oppjustert litt. Hadde ikke 592 
budsjettert noe på kurs, men Kristin må ha en del kurs som ny ansatt.  593 
Tele og porto er også justert opp, den var for lav. Utgiftene der er i stor grad i 594 
forbindelse med kontingentutsending.  595 
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 596 
Resultatet, altså inntekter minus utgifter, er annerledes fordi vi har flyttet pengene fra 597 
HEF til en annen plass.  598 
 599 
Hva er fremmed tjeneste? Revisor.  600 
Hva er revisor? En ekstern bekreftelse på at ting går som det skal i HU. En person som 601 
sjekker at vi fører regnskap ordentlig, og at vi har demokrati når vi påstår det, at det 602 
ikke lures unna penger og slikt.   603 
 604 
Årsmøte/Landsmøte 605 
Hadde færre observatører i år enn i fjor, så ikke fått så mye deltakeravgift. Ellers ingen 606 
justeringer.  607 
 608 
Sentralstyremøter 609 
Bare endret litt på bidrag fra HEF.  610 
 611 
Rekruttering  612 
Bidrag fra HEF endret. 613 
 614 
Går i ”underskudd”, men det viser bare hva vi prioriterer og bruker av egenkapitalen vår 615 
på.  616 
 617 
Aksjoner 618 
Uendret.  619 
 620 
OrgSem 621 
Vi vet hva vi har brukt. Vi vet hva vi får i deltakeravgift. Har brukt en del mindre penger 622 
på det, siden vi ble færre. Derfor kan vi også bruke mindre fra HEF.  623 
 624 
Seminaret ble mindre. Vi justerer ikke budsjetterte utgifter når vi reviderer budsjettet, vi 625 
justerer bare det som er i fremtiden. Dette for å ikke lyve om hva som var planene for 626 
seminaret når vi legger frem regnskapet for årsmøtet, og de sammenlikner med 627 
budsjettet.  628 
 629 
Lokallagsledersamling 630 
Har ikke budsjettert med noe arrangement her.  631 
 632 
Vinterseminar  633 
Også ferdig. Litt mindre deltakeravgift. Når vi har justert bidraget fra HEF går vi i null på 634 
den. Ser ut til å mangle noen utgifter på reise. (som kommentert i orienteringer).  635 
 636 
Høstseminar 637 
Ingen endringer.  638 
 639 
Sommerleir 640 
Tatt vekk kiosk-inntekter.  641 
 642 
Offentlig støtte – faller bort fordi vi ikke fikk pengene, vi passer ikke inn i ordningene. 643 
Det er en del som betaler mindre for sommerleiren. Fordi vi ikke får de 60 000 i offentlig 644 
støtte har vi økt bidraget fra HEF litt. Lønn og honorar har vi budsjettert med litt mindre, 645 
etter fjorårets regnskap. Det var ikke budsjettert med noe til kurs her, det er ført inn nå. 646 
Nedjustert fremmed tjeneste, den utgiften svarte til noe vi tenkte å søke på penger til, 647 
pluss revisor for å dekke revidering av prosjektregnskap.  648 
 649 
Har ikke bestilt noe gratismateriell så da stryker vi den. Ført opp litt på annen kostnad. 650 
For knuste stoler og andre utgifter, man skal alltid ha litt i bakhånd til store 651 
arrangement.  652 
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 653 
Internasjonalt 654 
Får litt mindre i offentlig støtte.  655 
 656 
Revidert forslag er det mindre utgifter på det vi har hatt hittil.  657 
Vi har skilt ut det vi forventer å bruke på EHYD i denne fremstillingen. Romania var også 658 
billigere enn planlagt. Flyreiser og hotell er ført, men ikke mat og konferanseavgift. Altså 659 
litt ekstra penger der også.  660 
 661 
Stor enighet om å la inneværende beløp på 35 000,- bli beløpet vi bruker på EHYD. 662 
 663 
Frifond 664 
Ikke justering. Har bare delt ut 17 000 hittil i år.  665 
 666 
Internett 667 
Hadde tenkt å ta av egenkapitalen, men har justert det i HEF-bidraget for å gå i null.  668 
  669 
Vi ble lovet 300 000 til å dekke internettutgiftene våre, men detaljene i avtalen var 670 
uklare og vi har endt opp med å betale det selv. Nå er det nytt budsjettår, og vi vet ikke 671 
om HEF vil gi oss pengene. Hvis vi får dem vil vi bruke en del mer her, sannsynligvis.  672 
 673 
Totalt budsjett 674 
Med den foreslåtte revideringen går vi 100 000 i underskudd (brukes av egenkapital – 675 
penger på bok).  676 
 677 
Spørsmålet er om vi skal bruke denne reduksjonen i utgifter på noe annet, eller om vi vil 678 
øke egenkapitalen. Vi vil jo ikke bruke penger bare for å bruke av egenkapitalen, men vi 679 
kan velge å bruke hvis det er noe spesielt vi burde sette av midler til.  680 
 681 
Frifondsmidlene trenger ikke være med i beregningen. Da blir estimatet for 682 
egenkapitalen vår 675 000. Da kan vi altså bruke omtrent 200 000 av egenkapitalen vår 683 
totalt, og trygt bruke 100 000 mer enn satt opp nå. 684 
 685 
Vi kan for eksempel arrangere lokallagsledersamling, som er en hyggelig høstsamling for 686 
lokallagsledere, for noen av de ekstra midlene.  687 
 688 
Det ble fort enighet om at vi er villige til å bruke litt mer av egenkapitalen, og gå med ca. 689 
200 000 i underskudd. Da har vi altså omtrent 100 000 kroner som kan plasseres i nye 690 
tiltak i budsjettet.  691 
 692 
Det kom mange ulike forslag, og her er utdrag fra diskusjonen.  693 
 694 
 695 
Internett og nettsideutvikling 696 

- en ansatt til å drive dette fremover hadde vært bra 697 
- Forslag: honorere noen til å ferdigstille nettsidene.  698 
- 60 000 kunne passe som beløp. 699 

 700 
Sommerleir 701 

- Kunne vært gøy å ha enda kulere opplegg og innledere 702 
 703 
Lokallagsledersamling 704 

- Har foreslått å prioritere lokallagsledersamling etter litt prat med Helene kan den 705 
holdningen revurderes – det anses ikke som et kjempenyttig og viktig seminar. 706 
Mest kos. Blir sent på året, blir nye styrer i løpet av vinteren. Kan bli kort tid på å 707 
arrangere det. 708 
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- Lokallagsledersamling er ikke nødvendig for i år, men tenke på det til neste år så 709 
det blir bedre planlagt. Heller at LLK reiser mer til lagene sine - men lagene kan 710 
også dekke mer av dette selv.  711 

- Huske på å ta opp LL-samling til budsjettbehandlingen om 2014. (LU delta i å lage 712 
sakspapir da.)  713 

 714 
Rekruttering, besøke lokallag 715 

- Heller dette enn lokallagsledersamling, samme formål, bedre pengebruk.  716 
- Forslag: Spytte inn penger til presentasjonsgruppa. Fint å sikre mer 717 

tilstedeværelse fra sentralstyret i lokallagene. 718 
- Forslag: Kurs for ny presentasjonsgruppe. Presentasjonsgruppa er en stor 719 

avlastning for sentralstyret med tanke på kurslederkurs og å nå konfirmantene.  720 
- Hadde vært bra med et ordentlig kurs for rekruttering – presentasjonsgruppa.  721 
- 40 000 for et godt seminar med presentasjonsgruppa. Leie inn gode innledere. 722 

Kommer an på størrelse på presentasjonsgruppa også.  723 
- Prioritere pres.gruppa i år. 724 

 725 
Flere punkter fra diskusjonen om internett – til senere referanse 726 

- 60 000 kan funke fint for en som kan sitte og jobbe med det for å koordinere 727 
arbeidet. Kommer litt an på hvordan man gjør det.  728 

- Passe på at den som leder får dratt andre med i arbeidet. 729 
- Spørs hvor profesjonell den personen skal være. Vi trenger mest hjelp til å 730 

overføre innhold. Trenger ikke grundig internetterfaring. Trenger ikke lønne så 731 
høyt.  732 

- 60 000 blir ikke så mye når vi må legge på feriepenger og arbeidsgiveravgift.  733 
- Burde funke fint med en deltidsansatt, samme type ordning som Synøve skulle 734 

hatt.  735 
- Kan fint bruke en HU’er til å gjøre det manuelle arbeidet med nettsidene.  736 
- Synøve mente en tilsatt må ha ansvar. En person bør få ansvar for å gjøre dette. 737 

En må ha ansvar og delegere.  738 
- Da bør vi gå vekk fra det – bør ha en ansvarlig ”prosjektledertype”. Vi har egentlig 739 

fått midler fra HEF, som vi ikke har fått utbetalt.  740 
- Skal være lett å gjøre dette. (Teknisk) Ulik kompetanse i styret, vil måtte bruke 741 

mye tid på data. Det er egentlig en lett oppgave. Hvis du har brukt wikipedia og 742 
en skoleoppgave. Prøve å sette opp et lite team som jobber en helg.  743 

- Amund vil gjerne bidra når han kan. Lyka kan også bidra innimellom og jevnlig. 744 
Lyka kan jobbe sommerjobb med dette hvis ønskelig.  745 

- Foreslår å løfte sak på neste sst-møte hvis det blir satt av penger til det.  746 
- Ble tidligere uttrykt misnøye med designet. Noen ønsket modifikasjoner av 747 

banneret på hjemmesiden. Skal være basert på HEF, men være mer HU sitt.  748 
- Noen synes ikke nettsidene er så fine, men er blå. Blå er ikke så HU. Grønne 749 

utkast var finere. Litt mer HU-preg i grønn. Koster veldig mye å endre akkurat 750 
det. Den er litt mørk. Design koster mye. Design er mer en tordensky nå.  751 

 752 
Forslag som forelå etter diskusjonen:  753 
 754 

- Støtte for at SSt kan besøke lokallagene mer 755 
- Internasjonalt 756 
- Nnye hjemmesider 757 
- Sosialt for SSt 758 
- Lokallagsledersamling 759 
- Regionalt seminar for lokallag 760 
- Rekruttering  761 
- Presentasjonsgruppa 762 

 763 
Det ble klart at det var stor konsensus om å prioritere internett og presentasjonsgruppa. 764 
 765 



15 
 

Forslag:  766 
Tre ytterligere endringer i tillegg til saksbehandlers innstilling:  767 
15 000 lagt til lagdrift, med intensjon om å besøke flere lokallag 768 
15 000 på rekruttering, som skal brukes på presentasjonsgruppa, for å gi dem bedre 769 
kurs og flere besøk 770 
60 000 på fornuftig bruk på nettsidene, og legge en plan senere.  771 
 772 
Votering 773 
For: 8 personer 774 
Mot: 0 personer 775 
Avholdende: 1 person 776 
 777 
Sentralstyrets vedtak: 778 
 779 

”Sentralstyret vedtar revidert budsjett med de endringene som er foreslått. Det blir 780 
lagt til 60 000 kr for arbeid med nettsidene, 15 000 kr til rekruttering og 15 000 til 781 
lagdrift” 782 

 783 

Sak 45/13 Datoer for sommerleir 2014 784 
Merk at det er angitt feil dato i sakspapiret, det står 25. juli når det skulle stått 26. som 785 
startdato. 786 
 787 
Det er viktig å finne datoer slik at vi kan booke sted. Sommerleiren må ikke være for 788 
nærme fellesferien eller skolestart, i tillegg er det World Humanist Congress 8.-10.august 789 
2014.   790 
 791 
Datoene har tradisjonelt vært satt fra lørdag til torsdag, siden dette er gode reisedager 792 
med mindre trafikk. Det er ingen grunn til å endre dette nå. 793 
 794 
Den første foreslåtte datoen, 26.-31. juli er for nærme fellesferien, mens den andre 2.-7. 795 
august, kanskje er for nærme World Humanist Congress. Det kan være mange som vil 796 
delta på begge deler, som det er i år med sommerleiren og EHYD i Brussel. Det er 797 
avhengig av den enkelte deltaker hvor stressende det blir å delta på begge 798 
arrangementene.  799 
 800 
Votering: 801 
For 26.-31. juli: 1 person 802 
Kontra: 6 personer 803 
Avholdende: 2 personer 804 
 805 
Sentralstyrets vedtak;  806 
 807 

” Humanistisk Ungdoms sommerleir 2014 finner sted 2.-7. august.” 808 

Sak 46/13 Valg av representanter til utvalg i HEF 809 
 810 
HU velger selv sin representant til Hovedstyret i HEF. I tillegg pleier HU og ha en 811 
representant i HEFs Internasjonale Utvalg. Andre utvalg er ofte av mer midlertidig art, og 812 
det er ikke alltid aktuelt for HU å delta.  813 
 814 
Det er bred enighet om at det er naturlig at Anders sitter i Hovedstyret, siden han er 815 
leder. I tillegg har han sittet i en del møter allerede og i andre utvalg. Arnlaug blir 816 
foreslått som vara, siden hun allerede har deltatt på noen møter og vet hva vervet 817 
innebærer.  818 
 819 
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Det er en fordel å bo i Oslo og være tilgjengelig på dagtid hvis man skal være 820 
representant i et utvalg.  821 
 822 
Saksbehandler har foreslått at Anders som hovedregel er representant for å sikre at vi 823 
kan delta der vi ønsker. Det har tidligere tatt lang tid med sentralstyrebehandling for å 824 
velge representanter, og det er derfor kanskje enklere med en ordning der vi har en plan 825 
som vi heller kan gå bort fra.  826 
 827 
Anders er for å delegere vervene rundt til de som ønsker dem.  828 
 829 
Amund blir foreslått som representant for Internasjonalt Utvalg, siden han sitter i IU i 830 
HU. I tillegg er han bosatt i Oslo og tilgjengelig på dagtid.   831 
 832 
Sentralstyrets vedtak:  833 
 834 
”Amund Bugge representerer Humanistisk Ungdom (HU) i Human- Etisk Forbunds 835 
internasjonale utvalg. Leder Anders Garbom Backe representerer HU i HEFs hovedstyre, 836 
med nestleder Arnlaug Høgås Skjæveland som vara. Anders Garbom Backe sitter som 837 
hovedregel der vi har en plass i Human-Etisk Forbunds utvalg der HU er inviterte, med 838 
mindre annet ønskes av sentralstyret.” 839 
 840 
Sak 47/13 Sentralstyrets møtekalender 2013-2014 841 
 842 
Viktig at sentralstyret velger møter tidlig, slik at huset kan bli booket og 843 
styremedlemmene kan reservere datoene i kalenderen.  844 
 845 
Det har kommet en endring fra innstillingen. HEF skal ha hovedstyremøte samme helg 846 
som vårt landsmøte, og vi bør derfor bytte helg. HEFs hovedstyre har forrang i alle 847 
anliggender på huset. 848 
 849 
Landsmøte: 850 

- Eneste mulige datoer for landsmøte er ugunstige tidspunkt, siden det vil ellers 851 
kollidere med Hovedstyremøte eller påsken. Russetid ble også nevnt, men vi 852 
mener dette ikke rammer så fryktelig mange, og at det bør gå an å prioritere 853 
landsmøtet en helg. 854 

- Det ble diskutert om det skulle settes av 3 dager til Landsmøtet. De siste årene 855 
har man hatt mange saker og dårlig tid. Hvis deltakerne kommer på fredagen, så 856 
kan man begynne tidlig lørdagen. Fredagskveld kan brukes til å generell 857 
informasjon, bli kjent og å åpne møtet. Budsjettet for 2014 skal behandles i 858 
november, og det skal avgjøres da om vi har råd til et 3 dagers Landsmøte.  859 

- Det må også settes av tid til et sentralstyremøte før Landsmøtet hvor de siste 860 
saksforberedelsene gjøres. Det pleier å gjøres kvelden fredagen. I år begynte vi 861 
tidligere på dagen. Dagen før er 1.mai og vil bli vanskelig. Det kan og legges opp 862 
til mest mulig forberedelse til sentralstyremøtet i mars. Det er ofte et kort møte 863 
før Landsmøtet. Man kan eventuelt ta politisk fravær om dagen og ha det tidligere 864 
på dagen enn resten ankommer. Dette virker som en grei løsning. 865 

- Avslutning med det sittende sentralstyret kan være søndag etter Landsmøtet. Da 866 
vet man og mer klart hvem som sitter og hvem som går av. Det er viktig med en 867 
sosial avslutning etter et år sammen i styret.  868 

- Landsmøtehelg 2014 settes foreløpig til 3.-4. mai, med forberedelser, ankomst og 869 
åpning av møtet på fredag 2. mai. Dette vil behandles videre på novembermøtet.  870 

 871 
Sosial sentralstyrehelg og lokallagsledersamling er budsjettert vekk i 2013, men det er 872 
opp til det nye Sentralstyret om de vil prioritere det til budsjettet 2014. Dermed ligger 873 
det forslag til datoer i kalenderen slik at vi kan holde av huset. 874 
 875 
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Høsten 2014 flytter Human-Etisk Forbund og HU ut av Humanismens hus og det vil 876 
dermed bli andre møteforhold – mye må nok revideres av planer da.  877 
 878 
Sentralstyrets vedtak: 879 
 880 
”Sentralstyret vedtar følgende seminar- og møtekalender for 2013 – 2014: ” 881 
 882 
2014 883 
24.-26. jan Livssynsseminar    fre 1800 søn 1600 884 
7.-9. feb Sentralstyremøte   fre 1800 søn 1700 885 
7.-9. mar Sentralstyremøte   fre 1800 søn 1700 886 
28.-30. mar Organisasjonsseminar   fre 1800 søn 1600 887 
2. mai Sentralstyremøte   fre 1700 fre 2100 888 
2.-4.mai Landsmøte    lør 1100 søn 1600 889 
 AU-overlapping  890 
20.-22. juni Sentralstyremøte   fre 1800 søn 1700 891 
22.-24. aug Sentralstyremøte   fre 1800 søn 1700 892 
19.-21. sep Sosial sentralstyresamling?  fre 1800 søn 1500 893 
17.-19. okt Lokallagsledersamling?   fre 1800 søn 1600 894 
7.-9. nov Sentralstyremøte   fre 1800 søn 1700  895 
21.-23.nov Høstseminar    fre 1800 søn 1600 896 
 897 
Sak 48/13 Høstseminar 2013 898 
 899 
Det er foreslått 2 temaer; likestilling og teknologi & mennesket. Andre forslag er 900 
velkomne. I arbeidsprogrammet er det vedtatt at det er et 18 pluss seminar.  901 
 902 
Teknologi og mennesket; 903 
Omhandler en interessant problemstilling, hva som skjer når vi bruker maskiner for alt. 904 
Veldig relevant tema. Det har ikke blitt mye snakket om, og er derfor aktuelt å ta opp. 905 
Det er viktig å drøfte slike problemstillinger. Det omhandler alle i HU.  906 
 907 
Likestilling: 908 
Aktuelt for alle og gjelder ikke bare likestilling mellom kjønn.  909 
 910 
Det ble fort enighet om at hvilket tema det ble, var avhengig av hvem som skulle 911 
arrangere det. Noen har mer interesse for et tema enn et annet. Det er greit med en viss 912 
kjennskap til temaet slik at man kan invitere aktuelle foredragsholdere.  913 
 914 
Begge temaene er veldig aktuelle, og alle ideer blir ivaretatt slik at vi kan ta det opp til 915 
en senere anledning.  916 
 917 
Det ble fort enighet om temaet ”Teknologi og mennesket”, med en sterk indikasjon på at 918 
likestilling er et aktuelt tema for HU i snar framtid.  919 
 920 
Sentralstyrets vedtak; 921 

”Sentralstyret vedtar at Ideologi og PR utvalget (IPU) ved Anders Garbom Backe, 922 

Ivan-Louis Miranda Husebø og Lyka Camilla Solhaug har ansvar for at planlegging 923 

og gjennomføring av Høstseminaret 2013. Temaet er Teknologi og mennesket, og 924 

tittel på seminaret bestemmes av arrangørkomiteen” 925 

Sak 49/13 Høring til Stålsettutvalgets rapport 926 
 927 
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7. januar la Tros- og livssynspolitisk utvalg (”Stålsett – utvalget”) fram sin utredning 928 
”Det livssynsåpne samfunn”. Den har høringsfrist 30.august, og HU vil gjerne komme 929 
med sine innspill.  930 
 931 
Under Landsmøtet var det et idètorg om hvilke saker som HU skal fokusere på. Hele 932 
Sentralstyret behøver ikke være med, men rollen faller naturlig til IPU. Man behøver ikke 933 
være flink til å skrive, men ha en interesse for å bidra til høringen.  934 
 935 
I oppstarten av møtet i går diskuterte utvalgene hva de ville jobbe med, og IPU 936 
 937 
Sentralstyrets vedtak; 938 

 939 
”Anders Garbom Backe, Kristoffer Stokkeland, Arnlaug Høgås Skjæveland og Cecilie 940 

Nordby Gjøstein lager et høringsvar til ”NOU 2013: 1 Det livssynsåpne samfunn” på 941 

vegne av Humanistisk Ungdom. Svaret skal omhandle temaene: formålsparagraf i 942 

skolen, livssynsmyndighetsalder, religion i forsvaret, skolegudstjenester, og 943 

eventuelt andre saker de anser relevant for Humanistisk Ungdoms medlemsgruppe. 944 

Høringen skal endelig godkjennes av sentralstyret på møte 23.-25. august.” 945 

 946 

Sak 50/13 Eventuelt 947 
Merk at det ikke kan fattes vedtak i eventuelt-saker. HU kan likevel bruke saken til å 948 
forberede et vedtak som kan behandles på e-post senere. 949 
 950 
Sak 50/13 a Plan for videre arbeid med nettsider/sommerjobb med Lyka 951 
 952 
Forslag om at Lyka Camilla Solhaug kan jobbe med nettsidene i løpet av sommeren 2013 953 
kom opp i løpet av behandling av revidering av budsjett. Innstillingen som blir foreslått 954 
vil bli e-post behandlet i etterkant.  955 
 956 
Lyka har jobbet med nettsidene og har dermed erfaring med dette arbeidet. Ved å jobbe 957 
med det i sommer kan hun komme på god vei, slik at Sentralstyret kan evaluere hvordan 958 
arbeidet med nettsidene kan jobbes med videre.  Å honorere en frivillig kan være effektiv 959 
bruk av pengene. Lyka melder seg inhabil og var ute av rommet når stillingen og honorar 960 
ble diskutert.   961 
 962 
Personspesifikke opplysninger som ble løftet i denne diskusjonen av denne saken er 963 
taushetsbelagt.  964 
 965 
Forslag om vedtak på e-post:  966 
 967 
”Sentralstyret vil honorere Lyka Camilla Solhaug 8000 kr for å arbeide med de nye 968 
nettsidene 22,5 time per uke i fire uker, sommeren 2013. Arbeidsutvalget setter opp en 969 
avtale og følger opp arbeidet. Det skal leveres en evaluering av eget arbeid ved 970 
sommerens slutt. ” 971 
 972 
Til augustmøtet skal Lyka komme med forslag (bidra i sakspapiret) om hvordan vi skal 973 
arbeide med nettsidene til høsten.  974 
 975 
Sak 50/13 b Humanistisk uke i HEF september 2013  976 
 977 
Orientering om Humanistisk uke, en kampanje fra HEF som skal foregå i september 978 
2013. Det arrangeres mest lokalt, og Sentralstyret vil støtte opp lokallagene. Ideen er at 979 
HU lokallagene kan samarbeide med HEFs lokallag. ”Gi plass til tanken” er tittelen, og 980 
ideen er at HEF skal spre det positive rundt humanisme som livssyn. Denne type 981 
kampanje har vært en suksess før. Et forslag til aktivitet er å ha lokale tenkebenker, og 982 
at kommuner kan kåre den beste tenkebenken. Det blir foreslått at HU satser på sofaer, 983 
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som gis bort på finn og har et mer ”ungdommelig” preg. Aktiviteter må tiltrekke seg 984 
ungdommer, og være mer enn å stå på stand. Radio er en annen aktivitet som HEF skal 985 
lage. 2 uker er lang tid, men fint om lokallagene kan delta på et par aktiviteter i denne 986 
perioden.  987 
 988 
LU kan ha koordinatoransvaret for å aktivisere lokallagene og gjøre de bevisste på hva 989 
som skal skje. Bruke sosiale medier aktivt. Direktemedlemmer kan oppfordres til å delta 990 
på HEFs arrangementer hvis de ikke har lokallag.  991 
 992 
Eksempel på aktivitet: HEF Tønsberg skal ha en veiledig konsert til inntekt for HAMU. Kan 993 
være en ide for flere.  994 
 995 
Bør planlegges i hovedsak før augustmøtet, men noe planlegging kan også gjøres da. 996 
Kontakt med lokallagene bør være før dette. 997 
 998 
Sak 50/13 c Presentasjonsgruppe 999 
 1000 
Budsjettet ga en klar indikasjon på at vi skal prioritere presentasjonsgruppa. For å være 1001 
med i denne gruppen så må man søke (selv om man har vært med før). AU skal gå 1002 
gjennom søknadene og velge hvem som skal være med. Det skal arrangeres et kurs i 1003 
løpet av høsten. 1004 
 1005 
Det skal ikke være noen utgifter når man deltar på et oppdrag som representant for 1006 
presentasjonsgruppa, og man får 25 % rabatt på arrangementer.  1007 
En i AU burde ha kommunikasjonsansvar med presentasjonsgruppa, og følge opp 1008 
arbeidet.  1009 
 1010 
Forslag til vedtak; 1011 
 1012 
”Sentralstyret arrangerer kurs for ny presentasjonsgruppe 2013. Arbeidsutvalget har 1013 
ansvar for utlysning av kandidater og utvelgelse av disse. Arbeidsutvalget og Cecilie 1014 
Nordby Gjøstein arrangerer seminaret.”  1015 
 1016 
Sak 50/13 d Sted og tema for sommerleir  1017 
 1018 
Generell diskusjon om hva vi kan ha som tema til sommerleir 2014. 1019 
 1020 
Et innspill gikk på sammenhengen mellom humanisme og samfunnsengasjement. Det er 1021 
et vidt tema hvor man kan plukke ulike elementer fra.  1022 
 1023 
Sted: 1024 

- Andre år på Ringerike i år. Burde ha det et år til for å ikke ha det for mange ulike 1025 
steder. 1026 

- Ulemper: spredte sosiale rom. Dette kan ordnes ved at vi nå vet mer om stedet 1027 
og i tillegg har funnet et sosialt rom som vi ikke viste om i fjor.  1028 

- Sekretariatet skal undersøke om andre alternativer, slik at man har oversikt over 1029 
hva slags muligheter som finnes.  1030 

- Sekretariatet booker Ringerike for 2014. det er 2 ukers avbestillingsfrist.  1031 
 1032 

Tema: 1033 
- Diskuteres på e-post fram til møtet i august. 1034 
- Hva slags leirsjefer vi skal ha, avhenger av tema. Må avgjøre tema før vi kan 1035 

spørre eventuelle leirsjefer.  1036 
 1037 
Sted, tema og leirsjefer avgjøres i august.  1038 
 1039 
Møtekritikk/ evaluering: 1040 
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 1041 
- God helg. Gode diskusjoner. Stiller kritiske spørsmål. Kan kanskje diskutere litt for 1042 

mye selv om vi er enige. Kan være obs for å holde oss innenfor tiden. 1043 
- Bra vi diskuterer ordentlig, ryddig møte, diskutere det samme litt for lenge. Kan 1044 

avslutte litt tidligere når vi ser vi er enige. Fint at vi har overlapping med de 1045 
gamle. 1046 

- Et av de bedre møtene. Overlapping veldig bra i forhold til i fjor. Sted ålreit, men 1047 
ikke like fint. Litt langt til do. Vært rolig og tålmodig. Lytte og spørre. Lav terskel. 1048 
Koselig. Alle er med. Gjentakelser skjer så ofte. Forrige sentralstyret strenge på 1049 
gjentakelser og kan heller stryke kommentar hvis det har blitt sagt det du vil 1050 
komme med.  1051 

- Har gruet meg til dette fordi jeg har vent meg til det gamle styret, men det har 1052 
gått veldig bra. Bra gruppedynamikk. 1053 

- Stille spørsmål om alt de lurer på. Bedra avgjørelser. 1054 
- Utrolig fornøyd med stedet selv om do langt unna. Kanskje fortsette å bruke det. 1055 

Kom inn som vara med null forventninger. Supert fornøyd. Maten var god. 1056 
- Meste er sagt. Alle positive. Hatt det kjekt 1057 
- Vennlig og serviceinnstilt vertskap 1058 
- Ikke mest luksusirøse sted. Fint område. Deilig å komme seg vekk, hjelper mye. 1059 

Beklage for sykdom. Ikke hatt så mye energi. Litt mer forberedt, vanskelig med 1060 
feber og eksamen rett før. Kommer sterkere tilbake. Øving som ordstyrer. Utrolig 1061 
imponert over hele styret, sammensetning (variert og forskjellige meninger).  1062 

- Synd at de to nyeste ikke er her, føler de har mest utnytte av dem er her. Ikke 1063 
møteplikt for varaer. Kan ha til neste møte. For å komme inn til det. 1064 

- Datoer annonserer mye tidligere så alle som stiller til valg kan være bevisste på 1065 
det, og tidlig ta seg fri. 1066 

- Ta en droodling om sentralstyret under sommerleiren, handler om samholdet ikke 1067 
bare møtet. Synd de ikke har fått det med seg. 1068 

- Kan være mye papirer hvis man ikke har vært med før man må. Viktig å bli 1069 
inkludert tidlig, i tilfelle man skal ha noe å si som vara. 1070 

- Stiller til valg; innstilling at du skal prioritere sentralstyret over andre ting. 1071 
- Koselig å hjelpe til med mat. Alle bidro. Skaper tettere bånd. Bidrar til samhold. 1072 

Samme med å bo mer intimt. Tid utenfor møtet blitt mer kjent privatbasis. Viktig 1073 
for trivselen.  1074 

- Åpen for kritisk tenking. Viktig med djevels advokat. Selv om man ikke reflekter 1075 
det synet. 1076 

- Veldig mye surr om hvem som skulle snakke. Datt litt ut av kontekst. Ordnet seg 1077 
etter hvert. 1078 

- Smånervøs når man skal snakke rundt bordet. Vanskelig å fullføre setninger. 1079 
- Dele på møteledelse. Øve og bli flinkere neste gang. 1080 
- Fint om man er bevisst på kroppsspråk under andres innlegg. 1081 
- Sliten i hodet. 1082 

 1083 
 1084 
 1085 


